

# 非華語學生中文學習支援計劃

## (Education Support Provided for Non-Chinese Speaking (NCS) Student(s) School Support Summary)

### 目標：

1. 協助學童盡快適應本港的中文課程，及銜接主流課堂
2. 為學童提供額外的中文學習課程
3. 提升學童的識字量、閱讀能力及寫作能力

### 計劃內容：

1. 中文程度與本地生相若的學童，會與本地生一起上課
2. 為學童開設非華語中文學習班(星期六)
3. 為學童提供課後功課輔導班
4. 中文程度落後的學童會以以下形式協助：
  - 抽離式上中文課(每組約1名老師照顧約1-3名學生)
  - 或-增聘助理教師以入班協助非華語學生於課堂學習
5. 朋輩伴讀/朗讀計劃

由老師帶領及訓練同學，以協助低年級的非華語學生於午膳時進行故事伴讀活動，及課文朗讀計劃  
如有查詢，可致電 21785700，與趙老師聯絡。



### 資源：

#### 1) 愉快學中文

- 本教材參考香港教育局《學前教育課程指引》(2006)以及有關非華語學童學習中文的文件編寫，供非華語幼稚園學童及新來港學童學習中文之用；家長亦可利用本教材輔導學童學習中文，幫助他們融入社羣。

<https://apps.apple.com/hk/app/%E6%84%89%E5%BF%AB%E5%AD%B8%E4%B8%AD%E6%96%87/id1187074030>

#### 2) 給家長和學生的配套與支援

<https://www.edb.gov.hk/tc/student-parents/ncs-students/support-to-parents-and-students/index.html>

Provision of School-based Support in the Learning of Chinese Language for Non-Chinese Speaking Students - School-based Curriculum

### Objective:

To facilitate non-Chinese speaking students' adaptation to the local education system and mastery of the Chinese language.

To provide additional Chinese courses for students.

To increase the repertoire of vocabulary of students.

### Programme:

Non-Chinese speaking students will have lessons with local students who have similar Chinese language ability.

Arrange Chinese classes for non-Chinese speaking students on Saturdays.

Provide after-school tutorial classes for the non-Chinese speaking students.

Students with learning difficulty on Chinese, the school:

will arrange the students to attend pull-out Chinese classes (approximately 1 teacher for a group of 1-3 students);

may appoint a teaching assistant to assist non-Chinese speaking students in class

## Peer group reading/reading plan

Teachers lead and train students to accompany lower forms non-Chinese speaking students to have story telling and textbook reading during lunches.

For enquiries, please contact Mr Chui at 2178 5700.

## Resources

Learning Chinese is Fun (愉快學中文)

This material was compiled according to the Guide to the Pre-primary Curriculum 2006 and documents on non-Chinese speaking students learning Chinese for non-Chinese kindergarten students and newly-arrived children learning Chinese. Parents could use this as teaching aids for students, helping them to integrate into the society.

<https://apps.apple.com/hk/app/%E6%84%89%E5%BF%AB%E5%AD%B8%E4%B8%AD%E6%96%87/id1187074030>

## Support to parents and students

<https://www.edb.gov.hk/tc/student-parents/ncs-students/support-to-parents-and-students/index.html>

